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SÖDRA ROSLAGENS MILJÖ- OCH HÄLSOSKYDDSKONTOR 
Bitr. miljö- och hälsoskyddschef 
Simon Bergroth 

SÖDRA ROSLAGENS MILJÖ- 
OCH HÄLSOSKYDDSNÄMND 
2025-03-19 

Svar på nämndinitiativ olovlig avfallsdeponi Rindö 

Förslag till beslut 

Södra Roslagens miljö- och hälsoskyddsnämnd beslutar att nämndinitiativet är 
besvarat. 

Sammanfattning  

China Stenholm (LVD) inkom med ett nämndinitiativ till Södra Roslagens miljö- 
och hälsoskyddsnämnd vid sammanträdet den 4 december 2024. Nämnden 
beslutade vid samma sammanträde att godkänna nämndinitiativet och att 
överlämna det till kontoret för beredning. 

Nämndinitiativet innefattar åtta frågor om miljökontorets hantering av 
masshanteringen i samband med exploateringen av Rindö hamn. 

Södra Roslagens miljö- och hälsoskyddskontor besvarar frågorna i 
tjänsteutlåtandet. 

Ärendet 

China Stenholm (LVD) inkom med ett nämndinitiativ till Södra Roslagens miljö- 
och hälsoskyddsnämnd vid sammanträdet den 4 december 2024. Nämnden 
beslutade vid samma sammanträde att godkänna nämndinitiativet och att 
överlämna det till kontoret för beredning. 

Nämndinitiativet omfattar åtta frågor om miljökontorets hantering av 
masshanteringen i samband med exploateringen av Rindö hamn. 

Nedan presenteras frågorna i kursiv text samt kontorets svar. 

Tjänsteutlåtande 
2025-03-12 
Dnr: SRMH-2024-2429.5318 
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1. I samband med avvecklingen av den militära verksamheten på Rindö 
2005 genomfördes översiktliga miljötekniska markundersökningar på 
det område där den sedan 2016 olovliga avfallsdeponin finns. Området 
gavs riskklass 2 (stor risk) och de byggnadsrester som då fanns på 
platsen skulle enligt rekommendationerna bortföras till 
återvinningsstation. Har så skett? 

Södra Roslagens miljö- och hälsoskyddskontors svar: 

På den platsen som avses pågår fortfarande masshantering som en del av de 
fortsatta exploateringsprojekten på Rindö. Masshanteringen förutsätts ske i 
enlighet med miljöbalkens bestämmelser. Ansvaret att efterleva miljöbalkens 
bestämmelser åligger de parter som genom åren varit verksamhetsutövare för 
masshanteringen.  

2. Vid en senare undersökning 2015 konstaterades förhöjda PAH-värden 
och den hög där dessa återfanns rekommenderades bortföras för 
sanering. Har så skett? 

Södra Roslagens miljö- och hälsoskyddskontors svar: 

Den aktuella högen har enligt Liljemark Consultings förslag gällande hantering av 
överskottsmassor daterad 2019-04-01 åtgärdats. 

3. Vid den konsekvensanalys som genomfördes 2019 är en stor del av 
massorna måttligt förorenade med framför allt PAH H. Det konstateras 
i utredningen att "lämna kvar överskottsmassorna är juridiskt sett inte 
ett acceptabelt alternativ". Ändå fattar SRMH ett beslut den 2 augusti 
2019 att massorna inte ska forslas bort. Vilket lagstöd hade det beslutet? 

Södra Roslagens miljö- och hälsoskyddskontors svar: 

Lagstöd framgår av det aktuella delegationsbeslutet. 
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4. Hur har miljökontoret hanterat det stora antal anmälningar - mängden 
är oöverblickbar - om besvärande olägenheter i form av buller, 
nedskräpning, påverkan på dagvatten och våtmark, flygande stenar och 
så vidare? Har någon åtgärd vidtagits? 

Södra Roslagens miljö- och hälsoskyddskontors svar: 

Vid inkomna klagomålsärenden tar kontoret, enligt en sedan länge inarbetad 
rutin, kontakt med den som pekas ut som ansvarig för störningen.  

Kontoret har totalt fem registrerade klagomålsärenden relaterade till 
exploateringsprojekten enligt fördelningen nedan. Klagomålen har inte lett till 
krav på åtgärder. 

• Ett klagomål på buller från byggarbetsplats 

• Ett klagomål på sprängning/vibrationer 

• Två klagomål på masshantering (klagande är Värna Vaxholm respektive 
Naturskyddsföreningen) 

• Ett klagomål på nedskräpning 

5. Och samtidigt som klagomålen strömmat in, har högarna fortsatt att 
växa. Har miljökontoret gjort något dokumenterat platsbesök de senaste 
åren för att bilda sig en egen uppfattning om läget? 

Södra Roslagens miljö- och hälsoskyddskontors svar: 

Kontoret har inte utfört platsbesök för att dokumentera förhållandena på den 
aktuella platsen. 

6. Utöver det aktuella området (det som i Naturskyddsföreningens 
polisanmälan kallas A) finns ytterligare två områden på Rindö där 
massor är eller har varit upplagda. Vilken information har 
miljökontoret om dessa områdens miljöfarlighet? 

Södra Roslagens miljö- och hälsoskyddskontors svar: 

Föroreningssituationen har utretts i samband med framtagandet av de 
detaljplaner som antagits för områdena som exploaterats. Kontoret har i nuläget 
inte bedömt att ytterligare utredningar är nödvändiga.  
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7. Vilka beslut -om några -har miljönämnden fattat rörande våtmarken 
("Träsket") i det aktuella området? 

Södra Roslagens miljö- och hälsoskyddskontors svar: 

Södra Roslagens miljö- och hälsoskyddsnämnd har inte fattat några beslut 
rörande våtmarken. 

8. Hur bedömer nämnden risken att misstankar om korruption - 
otillbörligt gynnande av tredje part, i det här fallet fastighetsägarna-
väcks hos allmänheten på grund av nämndens passivitet när det gäller 
hanteringen av den sedan 2016 olovliga avfallsdeponin på Rindö? 

Södra Roslagens miljö- och hälsoskyddskontors svar: 

Kontoret konstaterar att nämnden ansvarar för tillsyn och prövning enligt 
miljöbalken. Nämndens uppdrag är inte bedöma om korruption eller otillbörligt 
gynnande förekommit. 

Simon Bergroth 

Bilaga 

- Nämndinitiativ från Livbojen Vaxholmsdemokraterna (LVD) angående 
åtta frågor om miljökontorets hantering av den sedan 2016 olovliga 
avfallsdeponin på Rindö 

Expedieras 

Bitr. miljö- och hälsoskyddschef Simon Bergroth 
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